
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

amely készült 2013. november 19. napján Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottságának  a  Polgármesteri  Hivatal  hivatalos  helyiségében 
nyilvánosan megtartott ülésén.

Jelen vannak: jelenléti ív szerint
Jegyzőkönyvet vezeti: Meszner Mónika igazgatási előadó

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megállapította,  hogy az ülés 5 
taggal határozatképes. Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy Galai Péter bizottsági tag jelezte, nem tud 
részt venni az ülésen.

Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja jeleztek, hogy az Egyebek napirendi 
pontban szót kér.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke javaslatot tett a napirendi pontok 
elfogadására:

1. Herceghalom Község Önkormányzatának 2014. évi költségvetési koncepciója - megvitatás
Előadó: Erdősi László polgármester
Meghívott: Zentai Istvánné pénzügyi munkatárs

2. Helyi Esélyegyenlőségi Program-tervezet megvitatása
Előadó: Makay István elnök

3. Herceghalom  Község  Önkormányzata  Képviselő-testületének  a  szociális  tűzifa  
vásárlásához kapcsolódó támogatásról szóló rendelet-tervezet megvitatása
Előadó: Dr. Szmodis Jenő jegyző

4. Nyugdíjas Klub második félévi kirándulás programtámogatás elszámolása
Előadó: Makay István elnök

5. Herceghalom Szabadidő  és  Sport  Egyesület  sportpálya  eszközeinek  szükséges  cseréje  
programtámogatás elszámolása
Előadó: Makay István elnök

6. Betegszállítás lehetőségének megvitatása környékbeli szakrendelőkbe
Előadó: Erdősi László polgármester

7. E G Y E B E K

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül a tervezett napirendet változatlan formában elfogadta.

1. Herceghalom Község Önkormányzatának 2014. évi költségvetési koncepciója – megvitatás
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Erdei  László,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja  javasolta,  hogy  a  tervezett 
fejlesztések, beruházások közé az alábbiak is kerüljenek felvételre:
- térfigyelő kamera rendszer kiépítése;
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- orvosi rendelő klímaberendezéssel történő ellátása;
- kápolna felújítás.
Megkérdezte, hogy a kiküldött anyagban az óvodapedagógusok életpályamodelljének bevezetésére 
vonatkozó  pótlólagos  állami  támogatás,  települési  önkormányzatok  működtetésére  vonatkozó 
támogatás, és a könyvtári, közművelődési feladatokra igényelhető normatíva összege.konkrétan mit 
takar.

Zentai Istvánné pénzügyi munkatárs elmondta, hogy a költségvetési törvény-tervezet értelmében 
az  elismert  óvodai  létszámra  (12  óvodapedagógus,  1  fő  vezető,  6  fő  dajka,  2  fő  pedagógiai 
asszisztens,  1  fő  óvodatitkár)  állami  normatíva  hívható  le.  A  kiküldött  koncepcióban  az 
óvodapedagógusok  bérére  vonatkozó  összeg  található.  Elmondható,  hogy az  előző  években  az 
óvodai  nevelési,  működési  támogatás  az  összes  költség  47-48%-át  fedezte,  ez  a  finanszírozás 
változással  2013-ban  85-95%-ra  emelkedett.  A pótlólagos  támogatás  jelentésének  a  csütörtöki 
ülésre utánanéz.
A települési  önkormányzatok  működtetésére  lehívható  normatíva  összege  igen  magas,  azonban 
Herceghalomban olyan magas az 1 főre jutó adóerőképesség, hogy nem kapja meg azt, csak annak 
egy kis töredékét. (2013-ban kb. 68MFt-ot kapott, de a magas adóerőképesség miatt kb. 5,6 MFt 
támogatás érkezett ténylegesen).
A könyvtári és közművelődési feladatokra éves szinten kb. 2MFt támogatás igényelhető.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester megkérdezte, hogy a pedagógus életpálya modell bevezetésének 
plusz költségeit finanszírozza-e az állam.

Zentai  Istvánné  pénzügyi  munkatárs elmondta,  igen,  ez  önkormányzatnak  nem  jelent 
többletkiadást.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester kérte,  hogy a HPV elleni védőoltás is  kerüljön be az önként 
vállalt  feladatok  közé  annak  ellenére,  hogy  valószínűleg  állami  finanszírozottá  válik  az  oltás, 
azonban még nem lehet tudni, melyik korosztály részére. Amennyiben a fiatalabb korosztály oltási 
költségeit  támogatja  a  költségvetés,  a kimaradó korosztályt  kell  oltani.  Amennyiben az idősebb 
korosztály lesz a támogatott, legfeljebb nem kerül felhasználásra a keretösszeg.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, a jövő évi adventi 
gyertyagyújtás megrendezéséről lehet-e tudni valamit, mert azt látta, hogy az eddigi rendező Német 
Nemzetiségi Önkormányzat nem kért rá támogatást.

Erdősi László polgármester elmondta, jelenleg nem tud érdemi információval szolgálni a jövő évi 
programmal kapcsolatosan.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester felkérte Zentai Istvánné pénzügyi munkatársat, hogy a csütörtöki 
bizottsági  ülésre  nézzen  utána,  hogy  a  tavalyi  igényekhez  képest  miben  és  milyen  összegben 
változtak a benyújtott támogatási igények.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke javasolta, hogy kerüljön felvételre 
a tervezett beruházások, fejlesztések körébe:
- Liget utcai parkolók kialakítása;
- Jókai Mór utca járdaépítés.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:
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Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete
Humán és Környezetvédelmi Bizottságának 

40/2013(XI.19.) sz. határozata

Javasolja az alábbi önként vállalt feladatok megvalósításának biztosítását a koncepcióban:
• közalkalmazottaknál és egyéb jogviszonyú dolgozók tekintetében cafetéria biztosítása
• jutalom előirányzat tervezése előző évi szinten 
• előző évi munkáltatói döntésen alapuló 7,5 % béremelés tervezése
• iskolatej program folytatása
• nyugdíjas karácsonyra egyszeri pénzbeli juttatás beépítése a szociális keretbe
• tanulók ingyenes tankönyvellátása 
• közüzemi díjkompenzáció 
• HPV elleni védőoltás
• a helyi nemzetiségi önkormányzat támogatása
• az intézmények támogatása (Könyvtár, Óvoda, Védőnő)
• rendezvények támogatása (KEK)
• Általános Iskola támogatása
• játszóudvar bővítése 
• pedagógusok továbbképzése
• civil szervezetek támogatása egyedi elbírálás alapján
• háziorvosi rendelő eszközbeszerzésének támogatása
• váróterem felújítása 
• illemhelyek felújítása
• beteghívó rendszer kiépítése
• Bia Szent Anna Egyházközség támogatása
• zarándokút támogatása
• táboroztatás támogatása
• térdeplő beszerzésének támogatása
• körzeti megbízott üzemanyag támogatása

Tervezett beruházások, fejlesztések körét az alábbiakban javasolja meghatározni:
• Móricz liget közösségi tér
• Vadvirág utca I. szakasz
• Ördöglovas lejtő II. szakasz útépítés
• Iskola tanterem bővítés
• Térfigyelő kamera rendszer kiépítése
• Polgármesteri hivatal és orvosi rendelő klímaberendezés
• Polgárőrség gépjármű-beszerzés támogatása.
• Pályázati lehetőség esetén – Sportpálya felújítás
• Kápolna felújítás
• Liget utcai parkolók kialakítása
• Jókai Mór utca járdaépítés

A módosítások és kiegészítések átvezetése után a 2013. évi Költségvetési Koncepció tervezetet a Pénzügyi és  
Településfejlesztési Bizottság, majd a Képviselő-testület elé terjeszti a célok, feladatok pénzügyi  

megvalósíthatóságának vizsgálata céljából.

Határidő: azonnal.
Felelős: Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke.

                                      Erdősi László polgármester.

3



Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

2. Helyi Esélyegyenlőségi Program-tervezet megvitatása
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  az  írásos  előterjesztést  megvitatta,  azon  az  alábbi  
javaslatokat kéri átvezetni:
- A Herceghalomi Mozgáskorlátozottak Egyesületének javaslatait támogatja, melyet a kiküldött  
anyag már tartalmaz;
- A programok közé kéri felvenni az „Itthon vagy, Magyarország szeretlek” rendezvényt; és a  
Márton napi rendezvényt;
- A 13. oldalon kéri kivenni azt a mondatot, ami arra vonatkozik, hogy amennyiben nem fogadja  
a dávidmajori és háromrózsai gyerekeket a herceghalmi iskola, félő, hogy nem fognak iskolába  
járni.
- A HEP végrehajtásáért felelős: a mindenkori képviselő-testület;
- A HEP fórum vezetője: igazgatási előadó.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem 
szavazat  és tartózkodás  nélkül  – a  módosító  indítványok átvezetése után – az alábbi  határozati 
javaslatot terjeszti a képviselő-testület elé:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  ..../2013.(XI.26.) számú határozata:  

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Herceghalom Község Esélyegyenlőségi Programját

módosítás és kiegészítés nélkül
- a melléklettel megegyezően -

elfogadja.
Határidő: 2013. december 31.
Felelős: Erdősi László polgármester.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

3. Herceghalom  Község  Önkormányzata  Képviselő-testületének  a  szociális  tűzifa  
vásárlásához      kapcsolódó támogatásról szóló rendelet-tervezet megvitatása  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  az  írásos  anyagot  megvitatta,  jelenlévő  5  tagja 
egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi döntési javaslatot 
terjeszti a képviselő-testüle elé: 

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  ./2013. (XI.26.) sz. rendelete  

a szociális célú tűzifa vásárlásához kapcsolódó támogatásról
- a melléklettel megegyezően -

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.
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4. Nyugdíjas Klub második félévi kirándulás programtámogatás elszámolása
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester elmondta, hogy véleménye szerint a fényképek nem tartoznak 
szorosan a programhoz, ezt a jövőre nézve javasolja figyelembe venni a támogatások megítélésénél 
és az elszámolásnál.

Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke elmondta,  hogy  a  határozat 
értelmében a támogatás a számlával igazolt bekerülési költség 50%-áig terjed.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, a képviselő-testületnek kell 
támpontokat adni arra vonatkozóan, hogy a civil szervezet mire költheti a támogatást.

Dr. Szmodis  Jenő jegyző elmondta,  hogy a jövő évtől  kezdődően a támogatási  szerződésekben 
rögzítésre kerül az is, hogy a programtámogatás keretében milyen költség milyen összeghatárig 
számolható el.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
   Humán és Környezetvédelmi Bizottságának 41/2013.(XI.19.) számú határozata:  

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
Humán és Környezetvédelmi Bizottsága 

a Nyugdíjas Klub programtámogatási elszámolását – a mellékelt szöveggel megegyezően - 
elfogadja. Felkéri a Pénzügyi Csoportot, hogy a 82.296,-Ft programtámogatás

kifizetéséről a fuvarozást teljesítő cég számlájának kiegyenlítésével gondoskodjon
a 2013. évi költségvetés terhére.

Felkéri a Pénzügyi Csoportot, hogy a támogatás összege (102.318,-Ft) és a buszköltség (82.296,-Ft) 
közötti különbség, 20.020,-Ft kifizetéséről a Nyugdíjas Klub vezetője részére Házipénztár útján 

gondoskodjon.
Határidő: azonnal
Felelős: Makay István elnök

Pénzügyi Csoport.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

5. Herceghalom Szabadidő  és  Sport  Egyesület  sportpálya  eszközeinek  szükséges  cseréje  
programtámogatás elszámolása
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  az  írásos  előterjesztést  megvitatta,  jelenlévő  5  tagja 
egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
Humán és Környezetvédelmi Bizottságának

42/2013. (XI.19.) sz. h a t á r o z a t a
Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

Humán és Környezetvédelmi Bizottsága a 
Herceghalom Szabadidő és Sport Egyesület sportpálya szükséges kellékeinek cseréjéről

szóló elszámolását módosítás és kiegészítés nélkül
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− a melléklettel megegyezően –
elfogadja.

   Határidő: azonnal
Felelős: Makay István  HKB elnök.

Egyéb kérdés,  hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

6. Betegszállítás lehetőségének megvitatása környékbeli szakrendelőkbe
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az írásos előterjesztést megvitatta, jelenlévő 5 tagja 4 igen 
szavazattal,  1 nem szavazat mellett,  tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot terjeszti  a 
képviselő-testület elé:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  ..../2013.(XI.26.) számú határozata:  

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az idős és beteg emberek környékbeli szakrendelőkbe való 

szakszerű szállításának megvalósítását önkormányzati támogatással elviekben támogatja.
Felhatalmazza Erdősi László polgármestert a betegszállítás gyakorlati megvalósításáról

szóló tárgyalásokra a Boldog Gizella Alapítvány képviselőjével, Dr. Pintér Márk háziorvossal
és a kérelmet benyújtó Lékáné Szegedi Borbála egyesületi elnökkel.

Határidő: folyamatos
Felelős: Erdősi László polgármester.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

7. E G Y E B E K
A) Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja javasolta, hogy a Pénzügyi és 
Településfejlesztési  Bizottság  csütörtöki  ülésére  mindenki  gondolja  át,  hogy  a  civil  szervezeti 
támogatások összegének milyen módon lehetne maximalis limitet szabni.

B) Erdei  László,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja elmondta,  megkeresés 
érkezett  hozzá,  hogy a  KEK-ben kerüljön  elhelyezésre  az  Alapkő környékén egy réztábla,  ami 
megemlékezik arról, hogy II. János Pál pápasága idején lakossági összefogással épült a KEK.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, hogy a lakossági összefogást 
a márványtábla már tükrözi, nem lát összefüggést II. János Pál pápa és a KEK felépülése között  
hozzátéve, hogy nagyra becsüli II. János Pál pápa munkásságát.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke  tájékoztatta a jelenlévőket, hogy 
Hunya Krisztina bizottsági tag javaslatot terjesztett elő, melyben kérte, hogy a KEK bejáratánál 
kerüljön elhelyezésre egy márványtábla, ami megemlékezik arról, hogy II. János Pál pápa pápasága 
idején épült a KEK.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja felhívta a figyelmet arra, hogy a KEK 
ökomenikus templom.
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Erdősi  László  polgármester elmondta,  hogy  a  temetőkápolna  felújítása  után  annak  falára 
elhelyezhető az emléktábla, hiszen a kápolna római katolikus templomként kekrült felszentelésre.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
nyilvános ülését 18.45 órakor bezárta.

Kmf.

Makay István
Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke
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